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DPr-BRM-II.0012.19.12.2023 

Protokół nr 71/XI/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 6 listopada 2023 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych  

obecnych   -   8 radnych  

nieobecnych  -   0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 70 z dnia 4 października 2023 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok - druk 241/2023. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych w roku 2023 na realizację zadań w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Łodzi – druk 237/2023. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Centrum Usług Wspólnych Domów 

Pomocy Społecznej w Łodzi i nadania jej statutu – druk 238/2023. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 
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Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. - Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poinformował zebranych, iż 

proponowany porządek został przekazany drogą elektroniczną. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 7 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 70 z dnia 4 października 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok- druk 241/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel omówiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 241/2023 pod głosowanie. 
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Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych w roku 2023 na realizację zadań w zakresie 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Łodzi – druk 237/2023. 

 

p.o. Pierwszego Zastępcy Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Łodzi p. Robert 

Skowroński omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych p. 

Marlena Mazerant omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, czy proponowany projekt uchwały był opiniowany 

przez Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych, ponieważ ona jest władna do 

opiniowania takich zmian. Czy jest na piśmie stanowisko Rady Społecznej w tej sprawie?  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mazerant odpowiedziała, że niestety nie ma takiej opinii. Ponadto Zastępca 

Dyrektora odpowiedziała, że nie wiedziała o takiej konieczności.  

 

Radny p. Władysław Skwarka odpowiedział, że taka konieczność jest przypisana zapisami 

ustawy. Następnie Radny dodał, że Rada Społeczna ma stanowisko w tej sprawie. Wie to 

ponieważ jest członkiem tej Rady. Następnym razem należy wystąpić o taka opinię. Na 

Koniec zapytał, czy Powiatowy Urząd Pracy dysponuje taką opinią? 

 

p.o. Pierwszego Zastępcy Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Łodzi p. Robert 

Skowroński odpowiedział, że niestety też nie.  
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W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 237/2023 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. pkt 5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Centrum Usług Wspólnych Domów 

Pomocy Społecznej w Łodzi i nadania jej statutu – druk 238/2023. 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Domów Pomocy Społecznych p. Marek Krajewski  

omówił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał o ilość pracowników przechodzących, czy są 

przygotowane miejsca pracy w CUW-ie dla przyjęcia tych osób, kto będzie robił bilans tej 

jednostki za 2023 rok? 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Domów Pomocy Społecznych p. Marek Krajewski  

odpowiedział, że w tym momencie przechodzi 8 pracowników. Przejście pracowników ma 

nastąpić na dzień 31 grudnia br. i nie wiadomo w tej chwili ilu pracowników dokładnie na ten 

dzień zdecyduje się przejść. Wszystkie pomieszczenia, które są przeznaczone na rzecz CUW-

u, są wyremontowane, zaopatrzone w klimatyzację, jest wymienione oświetlenie. Ogólnie 

mówiąc jest bardzo dobra infrastruktura, w której pracownicy będą mogli świadczyć pracę. 

Bilans będzie robiło Centrum Usług Wspólnych Domów Pomocy Społecznej, podobnie jak w 

styczniu br. w momencie, w którym przejmowane były trzy Domy Pomy Społecznej. Zgodnie 

ze Statutem CUW w dniu, w którym zadanie przechodzi do Centrum Usług Wspólnych to ono 

jest zobowiązane do przygotowania  bilansu i sporządzenia sprawozdań. 
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Radny p. Władysław Skwarka zapytał, czy przyjęci pracownicy są przyjmowani tylko na 12 

miesięcy, czy są inne plany wobec nich? 12 miesięcy zatrudnienia wynika z kodeksu pracy. 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Domów Pomocy Społecznych p. Marek Krajewski 

odpowiedział, że nie planuje zwolnień pracowników. Będą oni zatrudnieni przez 12 miesięcy 

i później. Pracownicy, którzy przechodzą między DPS-ami są to pracownicy 

wyspecjalizowani. Nie jest w interesie CUW pozbywanie się pracowników, którzy znają 

specyfikę tej pracy, systemy, mają doświadczenie w tej pracy. 

 

Radny p. Władysław Skwarka odpowiedział, że przy tworzeniu CUW-ów było 

wspominane, że ilość pracowników jest tak duża, że dublują swoje zadania. Głównym 

przesłaniem powstania CUW-ów miała być oszczędność.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski odpowiedział, 

że podstawowym i operacyjnym celem nie była oszczędność tylko osiągnięcie większej 

wydolności operacyjnej, ponieważ w poszczególnych DPS-ach było po kilka osób 

zajmujących się sprawami kadrowymi, księgowymi, płacowymi. Było dużo problemów w 

realizacji tych zadań. Gdy pojawiały się wakaty, bo pracownicy odchodzili, bardzo długo 

trzeba było szukać kogoś nowego na to miejsce. Jedynym rozsądnym operacyjnie i zasadnym 

rozwiązaniem było zgrupowanie tej kadry w jednym miejscu, tak żeby była zastępowalność, 

mniejsza wydolność operacyjna, co umożliwiło rozwój tego pionu, który nie jest głównym 

obszarem działania DPS-ów, ale jest niezbędnym. Zdarzają się przypadki, że pracownicy nie 

przechodzą do CUW-u, ponieważ inaczej widzą swoją przyszłość. Co innego w DPS-ie, gdzie 

pracowały dwie lub trzy osoby i jeśli jedna z nich odeszła, trudno było znaleźć nowego 

pracownika na to miejsce, pojawiały się kryzysy w realizacji zadań. Stąd zgrupowanie ich w 

CUW-ie, tak aby lepiej funkcjonowały te zadania. Celem nie byłą oszczędność. Być może 

dopiero jak CUW przejmie w swoich zadaniach wszystkie DPS-y, można będzie dyskutować 

o tym, że w skali roku, dwóch, trzech, będzie można zaobserwować oszczędności. Jednak to 

nie jest cel. Tu zależy przede wszystkim na wydolności operacyjnej, z uwagi na braki 

kadrowe była tracona w poszczególnych DPS-ach.  

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, czy jeśli w DPS-ie ktoś był głównym księgowym, to 

przejdzie do CUW-u jako główny księgowy? Czy przenoszenie pracowników do CUW-u 
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będzie rzeczywistą oszczędnością, ponieważ trzeba tym osobom stworzyć nowe stanowiska 

pracy.  

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Domów Pomocy Społecznych p. Marek Krajewski 

odpowiedział, że główny księgowy będzie wykonywał nieco inne zadania w nowym miejscu. 

Obecnie jest sześć Domów Pomocy Społecznej i w związku z tym sześciu głównych 

księgowych, których powinno się przejąć z DPS-u. Na dzień dzisiejszy są trzy główne 

księgowe, które obsługują po dwa DPS-y. Już na tym etapie jest widoczna oszczędność. 

Główne księgowe, które były zatrudnione w DPS-ach rozwiązały przed przejściem do CUW 

umowę o pracę co oznacza, że nie były objęte transferem pracowniczym w trybie art. 23(1) 

kodeksu pracy.  

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, czy księgowe, które rozwiązały umowę o pracę, nie 

zwracały się z prośbą o obniżenie swoich wynagrodzeń, tylko pracują z tym samym 

wynagrodzeniem? 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Domów Pomocy Społecznych p. Marek Krajewski 

potwierdził.  

 

Przewodniczący Komisji dodał, że tak stanowi zapis tego artkułu kodeksu pracy, że 

pracodawca musi zachować dotychczasowe warunki pracy.  

 

Radny p. Władysław Skwarka stwierdził, iż pamięta argumentację powoływania CUW-ów. 

Wówczas była mowa o dużych oszczędnościach. Taka była motywacja, która teraz uległa 

zmianie. Ówczesne uzasadnienie powoływania CUW-ów legło w gruzach. 

 

Przewodniczący Komisji dodał, że oszczędności wynikające z tego procesu będą widoczne 

w dłuższym horyzoncie czasowym.  

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 238/2023 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Ad pkt 6. – Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował zebranych, że na kolejnym posiedzeniu Komisji 

zostanie poruszony temat szczepień, szczególnie sczepień przeciwko grypie dla seniorów.  

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz podziękował za udział w obradach 

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska      Sebastian Bohuszewicz 

 


